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SKRÓT PROTOKOŁU 

z VII posiedzenia Naczelnej Rady Łowieckiej 

z dnia 20 czerwca 2024 r. 

sporządzony w trybie § 116 ust. 2 Statutu PZŁ 

 

VII Posiedzenie Naczelnej Rady Łowieckiej odbyło się w Stanicy Łowieckiej „Kniejówka” w 

Ownicach, ul. Wolności 1 Ownice.  

W posiedzeniu brały udział następujące osoby: Lista obecności w załączniku nr 1 do niniejszego 

protokołu. 

Wprowadzenie Sztandaru Polskiego Związku Łowieckiego. 

Otwarcie VII Posiedzenia Naczelnej Rady Łowieckiej przez Prezesa Naczelnej Rady Łowieckiej Kol. 

Marcina Możdżonka. 

00:25:38 Kol. Marcin Możdżonek  

Podziękował Kol. Franciszkowi Jamniukowi, członkowi NRŁ okręgu gorzowskiego za zaproszenie i 

możliwość zorganizowania Posiedzenia Naczelnej Rady Łowieckiej w Ownicach.  

00:26:32 Kol. Marcin Możdżonek poinformował, że zostały złożone wnioski o uzupełnienie 

porządku obrad. 

00:26:48 do 00:28:19  Głos zabrał Kol. Andrzej Skibiński, okręg zielonogórski 

Zgłosił ze swojej strony następujące wnioski: 

1) Wniosek w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zaliczania godzin pracy na rzecz Zrzeszenia na 

poczet prac gospodarczych w kołach łowieckich; 

2) Wniosek – w sprawie wyrażenia poparcia dla petycji na rzecz budowy „Zielonogórskiego 

Centrum Strzelectwa”.  

00:28:31 Kol. Marcin Możdżonek 

Na wstępie powitał gości - Łowczego Krajowego Kol. Eugeniusza Grzeszczaka, członka Zarządu 

Głównego PZŁ – Kol. Krzysztofa Kowalewskiego, prezesa Głównego Sądu Łowieckiego - Kol. Piotra 

Nowaka,  przewodniczącego Kapituły Odznaczeń Łowieckich – Kol. Prof. Macieja Kaliskiego, 

dyrektora zarządzającego Biura ZG PZŁ – Kol. Macieja Szmita, główną księgową - Panią Monikę 

Sudomirską, łowczego okręgowego w Gorzowie Wlkp. – Kol. Wojciecha Pawliszaka oraz 

pracowników Biura Zarządu Głównego PZŁ. 

 

00:32:16 Kol. Marcin Możdżonek poinformował, że na podstawie przekazanej informacji na  

posiedzenie przybyło 29 członków NRŁ - kworum wynosi 25 członków, wiec kworum zostało 

osiągnięte.  
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00:36:31 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Powołanie protokolanta.  

Powołano Panią Annę Majcher. Pani Anna Majcher wyraziła zgodę. 

00:36:47 Kol. M. Możdżonek 

Punkt: Wybór Komisji Skrutacyjnej. 

Zgłaszanie kandydatur do Komisji Skrutacyjnej. Zgłoszono kandydatury: - Kol. Piotra Buczka, Kol. 

Tomasza Taranowskiego, Kol. Waldemara Komendę. Kandydaci wyrazili zgody. 

00:37:37  

Głosowanie za powołaniem Komisji Skrutacyjnej. 

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: Wybrano Komisję Skrutacyjną, w składzie:  Kol. Piotr 

Buczek - przewodniczący, członkowie: Kol. Tomasz Taranowski, Kol. Tomasz Kraśnik.  

00:38:35 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Przyjęcie porządku obrad. 

Prezes NRŁ poinformował, że do Prezydium Naczelnej Rady Łowieckiej zostało złożonych 13 

wniosków pisemnych oraz 2 wnioski elektronicznie o uzupełnienie porządku obrad.  

Są to następujące wnioski: 

 

Odczytanie wniosków przez Kol. M. Możdżonka w kolejności zgłoszenia: 

Wniosek 1 – Kol. Tomasza Krasowskiego o uzupełnienie porządku obrad o punkt:  

Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Hodowlanej do spraw Zwierzyny Drobnej 

Naczelnej Rady Łowieckiej; 

Wniosek 2 – Kol. Tomasza Krasowskiego o uzupełnienie porządku obrad o punkt:  

Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji do spraw Współpracy Międzynarodowej 

Naczelnej Rady Łowieckiej; 

Wniosek 3 – Kol. Marcina Możdżonka o uzupełnienie porządku obrad o punkt:  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekształcenie prawa użytkowania wieczystego 

w prawo własności w stosunku do nieruchomości Polskiego Związku Łowieckiego w Gdańsku. 

Wniosek 4 – Kol. Marcina Możdżonka o uzupełnienie porządku obrad o punkt: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały numer 57/2024 NRŁ z dnia 18 marca 2024 r. w 

sprawie wyrażenia stanowiska Naczelnej Rady Łowieckiej co do zbycia pojazdu z majątku 

Zrzeszenia, 

Wniosek 5 – Kol. Marcina Możdżonka o uzupełnienie porządku obrad o punkt:  

Podjęcie uchwały w sprawie usprawnienia komunikacji pomiędzy organami Polskiego Związku 

Łowieckiego a członkami Zrzeszenia i mediami. 

Wniosek nr 6 - Kol. Marcina Możdżonka o uzupełnienie porządku obrad o punkt: 

Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia badań nad oczekiwaniami członków PZŁ wobec 

Zrzeszenia, jego funkcjonowania, wizerunku i przyszłości; 
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Wniosek nr 7 - Kol. Marcina Możdżonka o uzupełnienie porządku obrad o punkt: 

Podjęcie uchwały w sprawie zobowiązania zarządów okręgowych do współpracy z członkami 

komisji działających przy Naczelnej Radzie Łowieckiej; 

Wniosek nr 8 - Kol. Marcina Możdżonka o uzupełnienie porządku obrad o punkt: 

Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Prawnej Naczelnej Rady Łowieckiej; 

Wniosek nr 9 Kol. Marcina Możdżonka o uzupełnienie porządku obrad o punkt: 

Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Statutowej Naczelnej Rady Łowieckiej; 

Wniosek 10 - Kol. Rafała Ciszewskiego o uzupełnienie porządku obrad o punkt: 

Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji do spraw Współpracy z Organizacjami 

Rolniczymi NRŁ; 

Wniosek 11 - Kol. Rafała Ciszewskiego o uzupełnienie porządku obrad o punkt: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia odznaczenia łowieckiego: „Medal Nemroda”; 

Wniosek 12 - Kol. Huberta Łaskawca o uzupełnienie porządku obrad o punkt: 

Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale nr 88/2024 z dnia 24 

kwietnia 2024 r.; 

Wniosek 13 - Kol. Pawła Mamonia o uzupełnienie porządku obrad o punkt: 

Podjęcie uchwały w sprawie w sfinansowania Międzynarodowej Konferencji Kynologicznej; 

Wniosek 14 - Kol. Andrzeja Skibińskiego o uzupełnienie porządku obrad o punkt: 

Podjęcie uchwały w sprawie zaliczania godzin pracy na rzecz Zrzeszenia na poczet prac 

gospodarczych w kołach łowieckich; 

Wniosek 15 - Kol. Andrzeja Skibińskiego o uzupełnienie porządku obrad o punkt: 

Podjęcie uchwały w sprawie poparcia petycji dla Strzelnicy okręgu zielonogórskiego. 

00:42:15 Kol. Marcin Możdzonek poprosił o zgłoszenie ewentualnych uwag do zgłoszonych 

wniosków w sprawie uzupełnienia porządku obrad. 

00:42:34 Kol. Paweł Mamoń 

Złożył poprawkę do punktu punktu 31 w porządku obrad: Podjęcie uchwały w sprawie 

przedstawienia Zarządowi Głównemu PZŁ propozycji kandydatów na przedstawicieli Zrzeszenia w 

Europejskiej Federacji Stowarzyszeń na rzecz Łowiectwa i Ochrony Przyrody. 

00:43:50 Kol. Marcin Możdżonek 

Zgłosił poprawkę do porządku obrad: punkty: 14,15,20 i 25 porządku obrad proponuję przenieść 

na kolejne posiedzenie NRŁ, ponieważ nie wpłynęły jeszcze regulaminy od komisji, nad którymi 

mielibyśmy głosować - chodzi o Regulaminy Komisji Prawnej, Statutowej i Kynologicznej i 

Współpracy Międzynarodowej. 

00:46:45 Kol. Marcin Możdżonek 

Zaproponował członkom NRŁ głosowanie w sprawie zgłoszonych poprawek do porządku obrad an 

block. Członkowie NRŁ jednogłośnie wyrazili zgodę na głosowanie nad wszystkimi poprawkami do 

porządku obrad an block. 
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Głosowanie: Przyjęcie poprawek do porządku obrad. Koniec głosowania. Wynik: poprawki zostały 

przyjęte. 

Głosowanie: Przyjęcie porządku obrad wraz z poprawkami. Koniec głosowania. Wynik: porządek 

obrad wraz z poprawkami został przyjęty. 

00:47:34 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Sprawozdanie Prezesa NRŁ w sprawie działań i czynności podjętych w okresie od 20 maja 

2024 r. do 19.06.2024 r. 

00:47:35 do 01:04:19 Prezes NRŁ przedstawił sprawozdanie w sprawie działań i czynności 

podjętych w okresie od 20 maja 2024 r. do 19.06.2024 r. 

01:00:16 Kol. Piotr Nowak, prezes GSŁ 

W trakcie sprawozdania Prezesa NRŁ – Kol. Piotr Nowak podniósł następujące kwestie - pierwsza - 

odnośnie działania poprzedniego Zarządu Głównego – zasugerował sprawdzenie, czy nie doszło 

do złamania ustawy Prawo zamówień publicznych, ponieważ jego zdaniem - i to zdanie podziela 

również wielu prawników Zarząd Główny powinien stosować ustawę, w sytuacjach określonych w 

dokumencie i odpowiednie przepisy, przy odpowiednich wartościach zamówienia. 

Druga sprawa - dotyczy Kol. Pawła P. Zaznaczył, że postępowanie prowadzone przez prokuraturę 

trwa na tyle wolno, że trzeba wziąć pod uwagę, że Kol. Piątkiewicz nie działał w próżni. Moim 

zdaniem rzetelnie prowadzone postępowanie powinno obejmować te koła łowieckie i te osoby, 

które pozwoliły mu na dokonywanie tych działań, których dokonywał, czyli na przykład te osoby, 

które z nim polowały w nocy, tego kto mu wystawił odstrzał, ten kto go podprowadzał itd.  

01:04:18 Kol. Marcin Możdżonek  

Punkt: Wystąpienie Kol. Łowczego Krajowego, Kol. Eugeniusza Grzeszczaka 

01:04:29 Kol. Eugeniusz Grzeszczak 

Wystąpienie Łowczego dotyczyło kwestii wykonania uchwał NRŁ przez ZG PZŁ w okresie od 

ostatniej Rady do dnia dzisiejszego oraz przedstawienia podjętych działań przez Zarząd Główny  

PZŁ w okresie ostatniego miesiąca. 

01:06:54  

Łowczy Krajowy w swoim wystąpieniu przedstawił poniższe sprawy:  

- walka z negatywnymi zjawiskami – jako pierwszy warunek do tego, aby pokazać, że my, jako 

środowisko łowieckie jesteśmy po to, aby walczyć z patologią łowiecką w wewnątrz organizacji - 

ale również i na zewnątrz – poprzez docieranie do społeczeństwa przez upowszechnianie naszego 

prawdziwego obrazu. Kol. Eugeniusz Grzeszczak zaznaczył ważność systematycznego 

komunikowania się łowczych okręgowych ze środowiskiem wewnętrznym i zewnętrznym poprzez 

social media, stronę internetową, poprzez facebooka itp.  

01:09:21 - podkreślił ważność „Porozumień”, które zawarł PZŁ, w okresie od 23 maja 2024 r.; 

1. „Porozumienie” (ramowe) z 05.06.2024 r. podpisane z Ministerstwem Obrony Narodowej. 

Informacyjnie Łowczy zaznaczył, że szczegółowe porozumienia będą zawierane na bieżąco. Mówił, 

o ważnej sprawie związanej z przygotowaną ustawą przez Ministerstwo Obrony Narodowej, w 

której dokonano zapisu dotyczącego obrony cywilnej i ochrony ludności, i co – bardzo ważne – 

wpisano do ustawy Polski Związek Łowiecki, który będzie miał na celu realizację zadania, 



5 
 

polegającego na obronie i ochronie ludności - wspólnie ze Związkiem Ochotniczych Straży 

Pożarnych.  

01:14:57 Kol. Eugeniusz Grzeszczak poruszył następnie sprawę związaną z rzetelną analizą 

środków finansowych pochodzących ze składek myśliwych i o roztropnym rozdysponowaniu 

środków finansowych w każdym roku.   

01:15:23 Łowczy Krajowy poprosił wystąpieniu NRŁ o przyjęcie dokumentu „Sprawozdania z 

wykonania zadań”, określonych w § 35 ustawy Prawo Łowieckie, które zostało złożone do 

Prezydium NRŁ w dniu 5 czerwca 2024 r.  

01:16:20 Mówił o powołanym Zespole do spraw Reformy Łowiectwa przy Ministerstwie Klimatu i 

Środowiska. Poinformował o ważnej korespondencji, jaka miała miejsce, między Ministerstwem 

Klimatu i Środowiska a Zarządem Głównym PZŁ, dotyczącej m.in. ustalenia harmonogramu 

spotkań Zespołu do końca bieżącego roku wraz z określeniem tematyki spotkań przy udziale 

ekspertów-naukowców ze środowiska łowieckiego. 

01:21:35 Poinformował o odbytych naradach z łowczymi okręgowymi oraz o naradach 

zaplanowanych w najbliższej przyszłości. Powiedział, że tematem przewodnim spotkań jest 

zapoznanie łowczych z zapisami przyjętej „Strategii dla Łowiectwa” – przedstawienie zadań 

krótko i długookresowych, sposobu ich realizacji, oceny i rozliczenia. 

01:23:20 Poinformował o podjęciu działań przez ZG PZŁ wobec siedziby w Zarządzie Okręgowym 

w Pile – tj. o wystąpieniu ZG PZŁ do dyrektora generalnego Lasów Państwowych w sprawie 

sprzedaży nieruchomości i nabycia nowej nieruchomości gruntowej pod nową siedzibę dla ZO PZŁ 

w Pile. Zwrócił się z prośbą do Naczelnej Rady Łowieckiej o pozytywne odniesienie się do zbycia i 

nabycia nieruchomości poprzez podjęcie na dzisiejszym posiedzeniu stosownej uchwały.  

01:23:57 Odniósł się do prowadzonych działań audytorskich, dotyczących kontroli i rozliczania 

działań poprzedniego Zarządu Głównego. Poinformował także w swoim wystąpieniu do 

prokuratury o wznowieniu postępowania dotyczącego sprawy udostępnionej przez stację TVN, i 

działania Pawła P.  

01:28:03 Łowczy krajowy zakomunikował, że trwający w Zarządzie Głównym audyt – do tej pory – 

wskazał na nieprawidłowości w obszarach, m.in. takich jak: 

- organizacja obchodów 100-lecia Polskiego Związku Łowieckiego; 

- działalność ośrodków hodowli zwierzyny ZG PZŁ; 

- prawa autorskie do aplikacji PZŁ oraz bezpieczeństwa danych zawartych w tychże aplikacjach. 

Łowczy mówił, o zagrożeniach konieczności wypłaty odszkodowań dla firmy TORN tworzącej 

aplikacje dla Zrzeszenia. 

01:29:52 Przedstawił sprawę sprzedaży samochodu marki Volvo. Poprosił NRŁ o zmianę uchwały 

nr 83/2024 NRŁ w sprawie zmiany wysokości ceny sprzedaży samochodu za cenę nie mniejszą niż 

2/3 kwoty określonej w ekspertyzie. 

01:31:51 W kwestii usprawnienia działań komunikacyjnych Łowczy Krajowy poinformował o 

powołaniu Rady Programowej miesięcznika „Łowiec Polski” – organu, który będzie 

odpowiedzialny za kształtowanie zawartości i kierunku zmian czasopisma. 
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01:32:46 Poinformował, że Zarząd Główny PZŁ przekazał wszystkie niezbędne dokumenty, o które 

prosiła Komisja Strzelecka NRŁ do przewodniczącego Komisji. Podkreślił, że współpraca z 

komisjami problemowymi jest bardzo ważna i nie może być zaniedbywana. 

01:35:02 Kol. Monika Sudomirska, główna księgowa 

Omówiła pokrótce podjęte działania w okresie od 20.05.2024 r do dnia dzisiejszego oraz wyniki 

tych działań, a w szczególności zmiany w planie finansowym, związane ze zmianą wysokości 

składki członkowskiej, polegające na przesunięciu części składki z ZO PZŁ do ZG PZŁ. Przedstawiła 

sprawozdanie z działalności za I kwartał 2024 r. dot. wykonania planu Zarządu Głównego oraz 

jednostek terenowych tj. przychodów i wydatków. 

Ponadto poinformowała o odbytych spotkaniach z księgowymi PZŁ w trybie on-line i oraz o 

ważnym spotkaniu z księgowymi w Zarządzie Okręgowym PZŁ w Radomiu, które dotyczyły przede 

wszystkim usprawnienia i podniesienia poziomu współpracy, ustalenia sposobów komunikacji, 

sporządzania planów finansowych przez księgowe zarządów okręgowych.  

Nawiązała również do trwającej w Zarządzie Głównym kontroli audytorskiej. Poinformowała o 

przeprowadzeniu kontroli, m.in. sprawdzeniu wydatkowania środków finansowych z funduszu 

utworzonego z okazji obchodów 100-lecia PZŁ.  

01:48:10 Kol. Maciej Szmit, dyrektor zarządzający Biura Zarządu Głównego PZŁ 

Nawiązał do punktu porządku obrad dotyczącego akceptacji przez Naczelną Radę Łowiecką 

sprawozdania Zarządu Głównego PZŁ za lata 2022-2023, które musi zostać przekazane do 

Ministerstwa Klimatu i Środowiska, zgodnie z ustawą Prawo łowieckie art. 35a. Takie 

sprawozdanie Zarząd Główny PZŁ składa do 31 sierpnia każdego roku. Poprosił członków o 

zapoznanie się z treścią sprawozdania i zatwierdzenie dokumentu. 

 

01:50:14 Kol. Paweł Dzikowski 

Zapytał o sprawę udzielonych pożyczek zarządów okręgowych do Zarządu Głównego PZŁ oraz  czy 

udało się dotrzeć głównej księgowej do dokumentów źródłowych związanych z udzielonymi 

pożyczkami? Przypomniał, że część okręgów dostała zwrot pożyczek, a część okręgów nie 

otrzymała zwrotu środków do dnia dzisiejszego. 

Odniósł się do sprawy poruszonej przez Prezesa NRŁ Marcina Możdżonka oraz Kol. Eugeniusza 

Grzeszczaka tj. powołania Zespołu do spraw Reformy Łowiectwa. Podkreślił, że dobrze byłoby, 

żeby Naczelna Rada Łowiecka pozyskała informacje od przedstawicieli Zespołu, w jakiej dziedzinie 

chcemy reformować prawo łowieckie, jakie zapisy ustawy mają ulec zmianie. Poinformował, że 

koła łowieckie domagają się informacji, co NRŁ chce reformować, jakie tematy NRŁ rekomenduje i 

w jakim kierunku zmiany te mają zmierzać?  

01:53:12 Kol. Monika Sudomirska, główna księgowa 

Odniosła się do pytań zadanych przez Kol. Pawła Dzikowskiego. Powiedziała o uzyskanych danych 

finansowych z systemu finansowo-księgowego w sprawie udzielonych pożyczek przez zarządy 

okręgowe Zarządowi Głównemu PZŁ. Kwota całkowita pożyczki udzielonej przez wszystkie zarządy 

okręgowe Zarządowi Głównemu PZŁ wynosiła 14 470 000. Połowa środków finansowych została 

zwrócona. Pozostała kwota 7 140 000 pozostała do zwrotu. Ostatnie przekazanie środków z tego 

tytułu miało miejsce w roku 2018. Zaznaczyła, że sprawie należy się szczegółowo przyjrzeć i 

stworzyć rozsądny harmonogram spłaty pożyczek zarządom okręgowym. Zwróciła uwagę, że w 
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obecnej sytuacji finansowej, w jakiej znajduje się PZŁ tj. mając deficyt budżetowy w wysokości 5 

milionów złotych – podjęcie działań dotyczących spłaty w krótkim okresie stanowi duże 

zagrożenie dla realizacji zadań statutowych. 

01:56:24  Kol. Eugeniusz Grzeszczak, łowczy krajowy 

Zarząd Główny PZŁ i Naczelna Rada Łowiecka musi ustosunkować się do sprawy spłaty pożyczek, 

na pewno podejmie decyzje w sprawie spłaty zaciągniętych od zarządów okręgowych zobowiązań 

oraz przedstawi skutki, jakie będzie miała spłata w odniesieniu do realizacji zadań statutowych 

PZŁ. Łowczy Krajowy zapewnił, że na dzień dzisiejszy nie ma wypracowanej polityki spłaty 

pożyczek, ale po dokładnej analizie taka polityka zostanie stworzona. 

01:58:25 Nawiązał również do pytania Kol. Pawła Dzikowskiego dotyczącego działania Zespołu do 

spraw Reformy Łowiectwa. Zarówno ZG PZŁ, jak i NRŁ jesteśmy zaangażowani w proces reformy 

łowiectwa i sprawy Zespołu. Zarząd Główny ma za zadanie operacyjnie organizować procesy, a 

Naczelna Rada Łowiecka radzić. Kwestie ustawy i rozporządzeń są wyłącznie w kompetencjach 

Ministerstwa, a my - jako ZG PZŁ i NRŁ nie posiadamy ustawowo kompetencji do podpisywania 

ustaw i rozporządzeń. Podkreślił, że PZŁ może tylko wspierać, doradzać, angażować się, 

organizować procesy, przestrzegać przed zagrożeniami, dzielić się naszym doświadczeniem, 

wiedzą. Naszym celem jest przywrócenie samorządności i w tym kierunku PZŁ zmierza. Do końca 

czerwca br. ZG PZŁ – przy współpracy z Komisją Naukową NRŁ składającą się z przedstawicieli 

świata nauki - przedstawi Naczelnej Radzie Łowieckiej oraz właściwemu Ministrowi propozycję 

obszarów nad którymi chcielibyśmy dyskutować; będzie to na pewno propozycja zmiany ustawy 

łowieckiej dotycząca przywrócenia samorządności w Polskim Związku Łowieckim.  

02:03:05 Kol. Rafał Ciszewski  

Prezydium NRŁ dostrzega problem związany z finansami w PZŁ. Niestety, będziemy zmuszeni 

pochylić się nad sprawą znacznego zwiększenia składki członkowskiej. Polski Związek Łowiecki, 

żeby mógł realizować skutecznie zadania statutowe w sposób prawidłowy, żeby mógł zlecać 

badania naukowe, programy, realizować zapisy Strategii dla PZŁ itd. potrzebuje znacznie 

większych środków finansowych. Nie możemy Koledzy udawać, że wszystko jest w porządku, bo 

tak w rzeczywistości nie jest. 

02:05:07 Odniósł się do kwestii Zespołu do spraw reformy łowiectwa. Terminy spotkań Zespołu 

zostały narzucone PZŁ przez Ministerstwo. W pierwszej kolejności mamy rozmawiać o gatunkach 

ptaków chronionych. Nie znamy reguł ani formy przebiegu spotkań. Będąc na pierwszym 

spotkaniu z Łowczym Krajowym stawiałem postulat, by wszystkie spotkania były online, by całe 

środowisko łowieckie słyszało wypowiedzi aktywistów. Nie ma na to zgody. Pan Minister Dorożała 

stwierdził, że wszystkie wypowiedzi z posiedzeń Zespołu znajdą się w protokołach.  

Nie jesteśmy w stanie na dzień dzisiejszy odpowiedzieć, w jaki sposób będą zorganizowane 

kolejne spotkania ponieważ gospodarzem jest Minister Dorożała.  

Zapewnił ponadto, że Prezydium NRŁ robi wszystko, by zmienić podejście do gospodarki 

łowieckiej – toczą się rozmowy z rolnikami, leśnikami – o problemach i zapotrzebowaniach 

społecznych, a postulat w tej sprawie na pewno NRŁ przedstawi Zespołowi.   

02:07:57 Kol. Wojciech Szymański, okręg radomski 

Mówił, m.in. o ważnej kwestii przywrócenia kompetencji okręgowym radom łowieckim. Dawniej, 
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większość spraw terenowych rozpatrywana była przez okręgowe rady, a w tej chwili prawie 

wszystkie sprawy z terenu trafiają do Zarządu Głównego PZŁ. Ponadto stwierdził, że nie 

rozwiazywanie problemów w terenie spowodowane jest w dużej mierze niekompetencją 

zatrudnionych pracowników w zarządach okręgowych.  

Podziękował łowczemu krajowemu za dzisiejsze wystąpienie, za bardzo racjonalne podejście do 

gospodarki finansowej, zarówno ZG, jak i zarządów okręgowych. Stwierdził, że przy rządach 

obecnego Łowczego Krajowego i obecnej głównej księgowej należy mieć pewność prawidłowego 

rozliczania finansów pieniędzy składkowych i prawidłową płynność środków finansowych. 

02:13:30 Kol. … mówił o obecnie funkcjonującym systemie księgowo-finansowym Quatra. 

02:15:35 Kol. Monika Sudomirska 

Podkreśliła, że zmiana systemu księgowego w ciągu roku nie jest prosta. Panie księgowe są już 

zmęczone wdrożeniami nowych systemów księgowych – w ostatnich latach wprowadzano kilka 

nowych systemów. Główna księgowa zakomunikowała, że będzie rozmawiała z nowymi firmami 

prezentującymi systemy dla księgowości. Poinformuje o wynikach rozmów. 

02:17:08 Kol. Marcin Możdżonek podziękował za wystąpienia Koledze Łowczemu Krajowemu, 

głównej księgowej oraz dyrektorowi Biura ZG PZŁ. 

02:17:21 Kol. Piotr Buczek, okręg łódzki 

Zapytał o aktualny budżet Zarządu Głównego PZŁ, jakimi środkami ZG dysponuje? Czy są jakieś 

zapasy finansowe, czy ZG PZŁ gospodaruje środkami finansowymi na bieżąco, czy posiada  

rezerwowe środki finansowe? 

02:17:55 Kol. Eugeniusz Grzeszczak  

Odpowiadając Kol. Piotrowi Buczkowi poinformował, że Zarząd Główny dysponuje kwotą 

rezerwową w wysokości około 50 milionów.  

02:19:39 Kol. Marcin Możdżonek 

Zwrócił się do członków NRŁ z prośbą o informowanie myśliwych w kwestii konieczności 

podniesienia przez Naczelną Radę Łowiecką od 2025 roku wysokości składki członkowskiej.  

02:20:25 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia protokołu z VI posiedzenia Naczelnej Rady 

Łowieckiej z dnia 20.05.2024 r.  

Głosowanie. Koniec głosowania: Wynik: Protokół z VI posiedzenia NRŁ przyjęto. 

02:21:33 Kol. Marcin Możdżonek 
Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie głosowania na listy kandydatów, z wyłączeniem głosowania na 
kandydatów do Europejskiej Federacji Stowarzyszeń na rzecz Łowiectwa i Ochrony Przyrody 
(European Federation for Hunting and Conservatio – FACE).  

Głosowanie na listy kandydatów. Koniec głosowania. Wynik: Głosowanie na listy przyjęto. 

02:22:36 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia kadencji sędziego Okręgowego Sądu 

Łowieckiego w Wałbrzychu, na skutek rezygnacji. 

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: uchwałę podjęto. 
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02:23:46 Kol. Marcin Możdżonek  

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zastępców Prezesa Okręgowego Sądu Łowieckiego 

w Kaliszu, w głosowaniu tajnym.  

Przedstawienie kandydatur na Zastępców Prezesa OSŁ w Kaliszu. Odebranie zgód. Przyjęcie  

rekomendacji. 

Głosowanie na listę kandydatów. Koniec głosowania. Wynik: listę kandydatów przyjęto.  

Głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie powołania Zastępców Prezesa Okręgowego Sądu 

Łowieckiego w Kaliszu, w głosowaniu tajnym.  

Głosowanie: Koniec głosowania. Uchwałę podjęto. 

 

02:27:00 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie powołania Okręgowego Sądu Łowieckiego w Skierniewicach, 

w tym Prezesa Okręgowego Sądu Łowieckiego w Skierniewicach, w głosowaniu tajnym oraz 

sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr 110/2024 z dnia 20.05.2024 r.  

Przedstawienie kandydatur do Okręgowego Sądu Łowieckiego. Odebranie zgód. Przyjęcie 

rekomendacji Członka NRŁ w Skierniewicach. 

Głosowanie na listę kandydatów. Koniec głosowania. Wynik: listę kandydatów przyjęto. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie powołania Okręgowego Sądu Łowieckiego w 

Skierniewicach, w tym Prezesa Okręgowego Sądu Łowieckiego w Skierniewicach, w głosowaniu 

tajnym oraz sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr 110/2024 z dnia 20.05.2024. 

Koniec głosowania. Uchwałę podjęto. 

02:29:32 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie powołania okręgowych rzeczników dyscyplinarnych i ich 

zastępców, w głosowaniu tajnym. 

Przedstawienie kandydatur na okręgowych rzeczników dyscyplinarnych i ich zastępców w Kaliszu, 

w Skierniewicach i w Toruniu. Odebranie zgód. Przyjęcie rekomendacji od Członków NRŁ. 

Głosowanie na listy kandydatów. Koniec głosowania. Wynik: listy kandydatów na ORD przyjęto. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie powołania okręgowych rzeczników 

dyscyplinarnych i ich zastępców, w głosowaniu tajnym. Koniec głosowania. Uchwałę podjęto. 

02:31:31 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie powołania członków Komisji Sokolniczej Naczelnej Rady 

Łowieckiej.  

Przedstawiono listę kandydatów. Odebrano zgody. Kol. Piotr Buczek przewodniczący Komisji 

Sokolniczej zarekomendował kandydatów na członków komisji.  

Głosowanie nad przyjęciem listy kandydatów na członków do Komisji Sokolniczej NRŁ. 

Koniec głosowania. Wynik: listy przyjęto. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie powołania członków Komisji Sokolniczej Naczelnej 

Rady Łowieckiej. Koniec głosowania. Uchwałę podjęto. 

 

02:34:01 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie nadania Regulaminu Komisji Naczelnej Rady Łowieckiej  do 

Spraw Udziału Polskiego Związku Łowieckiego w Systemie Bezpieczeństwa Państwa. 
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Głosowanie za przyjęciem regulaminu.  

Koniec głosowania. Wynik: regulamin został przyjęty. 

02:34:40 Kol. Marcin Możdżonek  

Punkt: Przyjęcie uchwały w sprawie nadania Regulaminu Komisji Edukacji Naczelnej Rady 

Łowieckiej. 

Głosowanie za przyjęciem regulaminu.  

Koniec głosowania. Wynik: regulamin został przyjęty. 

02:35:21 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: 18 Podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Komisji Hodowlanej do spraw 

Zwierzyny Grubej NRŁ. 

Głosowanie za przyjęciem regulaminu.  

Koniec głosowania. Wynik: regulamin został przyjęty. 

02:36:03 Kol. Marcin Możdżonek  

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Komisji Hodowlanej do spraw Zwierzyny 

Drobnej NRŁ. 

Głosowanie za przyjęciem regulaminu.  

Koniec głosowania. Wynik: regulamin został przyjęty. 

02:36:51 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt w sprawie nadania Regulaminu Komisji Łuczniczej Naczelnej Rady Łowieckiej. 

Głosowanie za przyjęciem regulaminu.  

Koniec głosowania. Wynik: regulamin został przyjęty. 

02:37:24 Kol. Marcin Możdżonek 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Komisji NRŁ do spraw Współpracy z 

Organizacjami Rolniczymi.  

Głosowanie za przyjęciem regulaminu.  

Koniec głosowania. Wynik: regulamin został przyjęty. 

02:37:47 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Komisji Strzeleckiej Naczelnej Rady 

Łowieckiej. Głosowanie za przyjęciem regulaminu.  

Koniec głosowania. Wynik: regulamin został przyjęty. 

02:38:39 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Komisji Szkoleniowej Naczelnej Rady 

Łowieckiej. 

Głosowanie za przyjęciem regulaminu. Koniec głosowania. Wynik: regulamin został przyjęty. 

02:39:19 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Dyskusja nad zagadnieniem zakazu publikacji przez myśliwych powszechnie dostępnych w 

mediach społecznościowych zdjęć i nagrań zwierzyny na pokocie lub innej pozyskanej zwierzyny. 

Referaty przewodniczącego Komisji Kultury NRŁ, przewodniczącego Komisji Szkoleniowej NRŁ, 

przewodniczącego Komisji Promocji NRŁ. 
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02:39:44 Kol. Marcin Możdżonek 

Obecnie, jako przewodniczący Komisji Promocji Naczelnej Rady Łowieckiej informuję, że Komisja 

Promocji jeszcze się nie zagłębiła w ten temat. Rozmawialiśmy o tych sprawach na posiedzeniach, 

ale pobieżnie. Ale ze wstępnych rozmów, jakie odbyliśmy, jesteśmy za tym, aby w jakiś sposób 

ograniczyć prawo do byle jakiego umieszczania zdjęć na facebooku, na instagramie, na stronach 

internetowych musimy wypracować jakąś formę, rozwiązanie, instrukcję albo coś w rodzaju 

poradnika dobrych obyczajów publikacji zdjęć w internecie - co nie będzie łatwe z punktu 

widzenia prawnego - ale trzeba spróbować wskazać jak zdjęcia powinny wyglądać zdjęcia, co 

powinniśmy prezentować, a czego nie powinno być i czego powinniśmy unikać etc. 

02:41:33 Kol. Piotr Nowak, sędzia Głównego Sądu Łowieckiego 

Podkreślił, że nie etycznym jest np. publikowanie zdjęć pozyskanej zwierzyny, na przykład z farbą. 

Jest to łamanie zasad etyki, i z tego punktu będzie można korzystać, co prawda w ograniczony 

sposób – ale będzie można korzystać. Dzisiaj, niektóre zdjęcia pojawiające się w mediach są 

naprawdę tragiczne.  

02:42:20 Kol. Eugeniusz Grzeszczak, łowczy krajowy 

Uważam, że to jest bardzo ważny temat i warto, żebyśmy poświęcili czas na dyskusję i w powadze 

doszli do pewnej konkluzji – chodzi o dyskusję nad zagadnieniami zakazu publikacji zdjęć itd. 

Pragnę powiedzieć, że powołany zespół będzie zajmował się tematem ptaków, ssaków i kwestii 

etycznych. W związku z tym, warto by się tutaj pochylić na tym, żeby przeanalizować kodeks 

etyczny ponownie, żeby Naczelna Rada Łowiecka miała swój twórczy wkład merytoryczny w te 

zagadnienia, który z pewnością potem został właściwie wykorzystany. Prosiłbym Pana Prezesa 

NRŁ i zgodę na zabranie głosu przez dyrektora Macieja Szmita, żeby wniósł do dyskusji pewne 

istotne przesłanki, prowokujące dyskusję Rady i żebyśmy wypracowali wspólnie określone 

stanowisko przy pomocy komisji.  

02:44:02 Kol. Maciej Szmit, dyrektor Zarządzający Biura ZG PZŁ 

Podkreślił, że kwestie publikowania zdjęć upolowanej zwierzyny to jest kwestia zakresu etyki 

łowieckiej i ta kwestia powinna znaleźć się w kodeksie etyki łowieckiej. Zwracam też uwagę, że w 

„Strategii Zrównoważonego Łowiectwa” mamy zawarty katalog prawego myśliwego.  

Wydaje się, że ten katalog również określa zasady etyczne, dlatego też pod rozwagę Rady stawiam 

taki postulat, żeby właściwa komisja problemowa zajęła się albo nowelizacją zasad etyki 

łowieckiej albo opracowaniem nowego kodeksu zasad etyki łowieckiej, który będzie uwzględniał 

dotychczasowy dorobek i postulaty zgłaszane na dzisiejszym posiedzeniu, jak i wynikające ze 

Strategii Zrównoważonego Łowiectwa.  

02:45:08 Kol. Piotr Nowak 

W pełni popieram stanowisko dyrektora, w mojej ocenie, kodeks zasad etyki łowieckiej wymaga 

może nie tyle zmian, co doprecyzowania. Sprawy publikowania zdjęć drastycznych - były 

dyscyplinarne, a nawet niektórych myśliwych wykreślono z członkostwa w PZŁ.  

02:46:10 Kol. Rafał Ciszewski  

Zaproponował opracowanie zmian do kodeksu etyki przez Komisję Kultury Naczelnej Rady 

Łowieckiej, która przedstawiłaby propozycje na kolejnym Posiedzeniu NRŁ. Będzie wtedy 

możliwość szczegółowej dyskusji. 
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02:47:04 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania Zarządu Głównego PZŁ 

z wykonania zadań określonych w art. 34 ustawy Prawo łowieckie w łowieckim roku 

gospodarczym 2022-2023. 

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: Sprawozdanie ZG PZŁ za lata 2022-23 zostało przyjęte.  

02:48:25 Kol. Marcin Możdżonek  

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania Zarządu Głównego PZŁ 

z wykonania zadań określonych w art. 34 ustawy Prawo łowieckie w łowieckim roku 

gospodarczym 2023-2024. 

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: Sprawozdanie ZG PZŁ za lata 2023-24 zostało przyjęte.  

02:51:30 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu Kapituły Odznaczeń 

Łowieckich. Prezes NRŁ poprosił o zabranie głosu Kol. Rafała Ciszewskiego.  

02:51:42 Kol. Rafał Ciszewski 

Poprosił Kol. Prof. Macieja Kaliskiego, przewodniczącego Kapituły Odznaczeń Łowieckich o 

pochylenie się nad propozycjami zmiany do regulaminu Kapituły. Przedstawił jedną z propozycji 

NRŁ – tj. obniżenie wieku przyznawania pierwszego odznaczenia łowieckiego.  

02:53:20 do 02:58:42 Wystąpienie Kol. Prof. Macieja Kaliskiego, przewodniczącego Kapituły 

Odznaczeń Łowieckich. 

02:58:47 do 03:02:06 Dyskusja na temat zmian do Regulaminu Kapituły Odznaczeń Łowieckich 

(Kol. Marcin Możdżonek, Kol. Rafał Ciszewski, Kol. Prof. Maciej Kaliski, Kol. Andrzej Skibiński). 

 

03:01:22 Kol. Andrzej Skibiński  

Złożył wniosek formalny w sprawie przeniesienia propozycji zmian do regulaminu do Kapituły 

Odznaczeń Łowieckich. 

Głosowanie w sprawie wniosku formalnego Kol. Andrzeja Skibińskiego.  

Koniec głosowania: Wynik: wniosek przyjęto. 

03:02:09 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie Regulaminu Wynagradzania Łowczego Krajowego. 

Na prośbę Prezesa NRŁ głos w sprawie przyjęcia regulaminu wynagradzania Łowczego Krajowego 

zabrała Mecenas Kol. Joanna Bulira. 

Głosowanie: Koniec głosowania. Wynik: Uchwałę podjęto. 

03:04:06 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie przedstawienia Zarządowi Głównemu propozycji kandydatów 

na przedstawiciela Zrzeszenia w FACE. 

Kol. Marcin Możdżonek przedstawił zgłoszone trzy kandydatury na przedstawicieli w FACE, tj.  Kol. 

Paweł Mamoń, członek NRŁ; Kol. Jarosław Kuczaj; Kol. Krzysztof Kowalewski. Kandydaci wyrazili 

zgodę na kandydowanie.  

03:05:39 do 03:15:55 Autoprezentacja każdego z kandydatów na przedstawicieli Zrzeszenia w 

FACE.  
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03:15:56  Dyskusja: Kol. Wojciech Szymański, Kol. Paweł Mamoń, Kol. …….. 

Głosowanie na dwóch kandydatów (spośród trzech).  

Koniec głosowania. Wyniki: Kol. Paweł Mamoń 20 głosów, Kol. Jarosław Kuczaj 18 głosów,  

Kol. Krzysztof Kowalewski 17 głosów. 

03:22:51 Kol. Eugeniusz Grzeszczak, łowczy krajowy  

Zadeklarował powołanie – w ramach nowej struktury organizacyjnej Biura Zarządu Głównego PZŁ 

– samodzielnego stanowiska do spraw międzynarodowych. 

03:25:04 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr 89/2024 z dnia 

24 kwietnia 2024 r. (dot. Komisji Kynologicznej). 

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: Uchwałę przyjęto. 

03:26:13 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr 85/2024 z dnia 

24 kwietnia 2024 r. (dot. Komisji Łuczniczej). 

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: Uchwałę przyjęto. 

03:27:35 Kol. Marcin Możdżonek  

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr 87/2024 z dnia 

24 kwietnia 2024 r. (dot. Kom. Kultury). 

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: Uchwałę przyjęto. 

03:28:20 Kol. Marcin Możdżonek  

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr 56/2024 z dnia 

18 marca 2024 (dot. Komisja Naukowej). 

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: Uchwałę przyjęto. 

03:29:09 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr 84/2024 z dnia 

24 kwietnia 2024 r. (dot. Komisji Edukacji). 

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: Uchwałę podjęto. 

03:30:59 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Hodowlanej do Spraw Zwierzyny 

Drobnej Naczelnej Rady Łowieckiej. 

Odebrano zgodę kandydata. Przyjęto rekomendację przewodniczącego Komisji.  

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: Uchwałę podjęto.  

03:32:34 Kol. Marcin Możdżonek 

Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji do spraw Współpracy Międzynarodowej 

Naczelnej Rady Łowieckiej. 

Odebrano zgodę kandydata. Przyjęto rekomendację przewodniczącego Komisji.  

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: Uchwałę podjęto. 

03:33:35 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekształcenie prawa użytkowania 
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wieczystego w prawo własności w stosunku do nieruchomości Polskiego Związku Łowieckiego w 

Gdańsku. Prezydium rekomenduje przyjęcie uchwały. 

03:33:56 Głos zabrał Kol. Michał Laska, członek NRŁ. 

03:36:09 Głos zabrał Kol. Eugeniusz Grzeszczak, łowczy krajowy. 

03:36:43 Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: uchwałę podjęto. 

03:37:05 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr 57/2024 w sprawie wyrażenia stanowiska 

Naczelnej Rady Łowieckiej co do zbycia pojazdu z majątku Zrzeszenia. 

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: uchwałę podjęto. 

03:38:05 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie usprawnienia komunikacji pomiędzy organami Polskiego 

Związku Łowieckiego a członkami Zrzeszenia i mediami. (propoz. Komisji Promocji). 

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: uchwałę podjęto. 

03:39:28 Kol. Marcin Możdżonek (propoz. Komisji Promocji). 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia badań nad oczekiwaniami członków PZŁ 

wobec Zrzeszenia, jego funkcjonowania, wizerunku i przyszłości. 

Przedstawienie projektu uchwały przez Kol. Marcina Możdżonka. 

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: uchwałę podjęto. 

03:41:20 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie zobowiązania zarządów okręgowych do współpracy z 

członkami komisji działających przy Naczelnej Radzie Łowieckiej.  

Kol. Marcin Możdżonek zwrócił się z prośbą do Łowczego Krajowego w sprawie przygotowania  

zarządzenia ZG PZŁ skierowanego do zarządów okręgowych PZŁ w sprawie aktywnej współpracy z 

komisjami problemowymi NRŁ, z zachowaniem przepisów powszechnie obowiązujących o 

ochronie danych osobowych. 

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: uchwałę podjęto. 

03:42:35 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie Uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Prawnej Naczelnej Rady 

Łowieckiej. 

Odebranie zgód od kandydatów. Przyjęcie rekomendacji od przewodniczącego Komisji.  

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: uchwałę podjęto. 

03:44:09 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Statutowej Naczelnej Rady 

Łowieckiej.  

Odebranie zgód od kandydatów. Przyjęcie rekomendacji od przewodniczącego Komisji.  

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: uchwałę podjęto. 

03:45:37 Kol. Marcin Możdżonek  

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie uhonorowania członków-seniorów Polskiego Związku 

Łowieckiego oraz opracowania odznaczenia łowieckiego „Medal Nemroda”.  



15 
 

Prezes NRŁ poprosił o zabranie głosu Kol. Rafała Ciszewskiego. 

03:45:52 Kol. Rafał Ciszewski 

Zwrócił się do Kol. Prof. Macieja Kaliskiego, przewodniczącego Kapituły Odznaczeń Łowieckich z 

propozycją przygotowania nowego odznaczenia dla uhonorowania wszystkich członków Polskiego 

Związku Łowieckiego, którzy są w wieku 100 lub więcej lat. 

03:46:41 Kol. Prof. Maciej Kaliski 

Podziękował prezydium NRŁ za inicjatywę dot. przygotowania specjalnego odznaczenia dla 

członków-seniorów. Z uwagi na to, że przygotowanie regulaminu nowego odznaczenia/medalu 

przeciągnie się w czasie, zaproponował, aby członkowie PZŁ zostali w chwili obecnej odznaczeni w 

sposób następujący: 

- członkowie posiadający Brązowy Medal – powinni otrzymać Srebrny Medal, 

- członkowie posiadający Srebrny Medal – powinni otrzymać Złoty Medal, 

- członkowie posiadający Złoty Medal – powinni otrzymać Złom, 

- członkowie posiadający Złom – powinni otrzymać Kordelasa myśliwskiego. 

Dyskusja: 03:48:55 Kol. Rafał Ciszewski, 03:49:05 Kol. Joanna Bulira, 03:49:29 Kol. Prof. Maciej 

Kaliski, 03:49:51 Kol. Rafał Ciszewski, 03:50:49 Kol. Wojciech Szymański, 03:51:18 Kol. Prof. Maciej 

Kaliski, 03:51:49 Kol. Rafał Ciszewski, Kol. ….  

03:52:58 Kol. Andrzej Skibiński 

Złożył formalny wniosek o wypracowanie stanowiska przez Kapitułę Odznaczeń Łowieckich dla 

NRŁ do dalszego procedowania.   

03:53:17 Kol. Rafał Ciszewski 

Złożył wniosek do Kapituły Odznaczeń Łowieckich o przychylenie się do nadania wyższych 

odznaczeń dla tych członków, dla których nadanie wyższych odznaczeń jest uzasadnione.  

Głosowanie: 

- w sprawie 1 wniosku formalnego Kol. Andrzeja Skibińskiego. Koniec głosowania. Wniosek został 

przyjęty; 

- w sprawie 2 wniosku formalnego Kol. Rafała Ciszewskiego. Koniec głosowania. Wniosek został 

przyjęty. 

03:55:28 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr 88/2024 z dnia 

24 kwietnia 2024 r. (dot. Kom. Wyceny Trofeów i Wystaw NRŁ). 

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: uchwałę podjęto. 

03:56:21 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania Międzynarodowej Konferencji Kynologicznej.  

(Wniosek Kol. Pawła Mamonia).  

03:56:33 Głos w sprawie Międzynarodowej Konferencji Kynologicznej zabrał Kol. Paweł Mamoń, 

członek NRŁ, przewodniczący Komisji Kynologicznej NRŁ. 

Dyskusja: 

04:01:40 do 04:05:26 Kol. Eugeniusz Grzeszczak,  
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04:05:30 do 04:07:33 Kol. Paweł Mamoń, 

04:07:39 Kol. ….? 

04:08:18 do 04:09:27 Kol. Rafał Ciszewski, 

04:09:38 do 04:11:31 Kol. Paweł Mamoń, 

04:11:45 do 04:12:47 Kol. ….? 

04:12:59 do 04:13:32 Kol. Prof. Maciej Kaliski, 

04:13:38 do 04:15:09 Kol. Paweł Dzikowski, 

04:15:17 do 04:16:04 Kol. Michał Laska, 

04:16:10 do 04:20:15 Kol. Rafał Ciszewski, 

04:20:13 do 04:21:12 Kol. Paweł Mamoń. 

04:22:08 Głosowanie za przyjęciem uchwały w sprawie dofinansowania Międzynarodowej 

Konferencji Kynologicznej. Koniec głosowania: Wynik: uchwała nie została podjęta. 

 04:23:09 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały - na wniosek Kol. Andrzeja Skibińskiego - w sprawie zaliczania godzin 

pracy na rzecz Zrzeszenia na pracy w kołach łowieckich.  

04:23:39 do 04:24:36 Projekt uchwały przedstawił Kol. Andrzej Skibiński. 

Dyskusja: 

04:24:45 do 04:25:55 Kol. ….? 

04:26:00 do 04:27:02 Kol. Michał Laska, 

04:27:06 do 04:27:29 Kol. Rafał Ciszewski, 

04:27:36 do 04:28:41 Kol. Paweł Dzikowski 

04:28:45 Kol. Marcin Możdżonek  

Złożył wniosek formalny w sprawie przekazania sprawy zaliczania godzin pracy na rzecz Zrzeszenia 

w kołach łowieckich do Komisji Prawnej NRŁ oraz Komisji Statutowej NRŁ. 

Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: Wniosek przyjęto.  

 

04:29:46 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia poparcia dla petycji na rzecz budowy 

„Zielonogórskiego Centrum Strzelectwa” w m. Radwanów.  

Rekomendacja Prezydium NRŁ za przyjęciem uchwały. 

04:29:51 do 04:30:29  Głos zabrał Kol. Andrzej Skibiński. 

04:30:44 Głosowanie. Koniec głosowania. Wynik: Uchwałę podjęto.   

 

04:31:06 Kol. Marcin Możdżonek 

Punkt: Wolne wnioski.  

04:31:16 Kol. Rafał Ciszewski 

Poprosił członków Naczelnej Rady Łowieckiej o połączenie się telefonicznie z członkami Zespołu 

ds. reformy łowiectwa z ramienia PZŁ, pod przewodnictwem Pani Prof. Wandy Olech. 

04:32:06 Kol. Marcin Możdżonek 

Poinformował o zamieszczeniu uchwał Naczelnej Rady Łowieckiej na stronie nrl@pzlow.pl, z 

których myśliwi mogą korzystać oraz o  funkcjonującym na stronie nrl@pzlow.pl formularzu 

mailto:nrl@pzlow.pl
mailto:nrl@pzlow.pl
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kontaktowym (wg. kategorii tematów). Zgłaszane przez formularz tematy/pytania będą na 

bieżąco mailowo przekazywane przez Biuro NRŁ do przewodniczących komisji problemowych.  

04:33:10 do 04:45:05 Połączenie telefoniczne z Panią prof. Wandą Olech. Dyskusja na temat pracy 

Zespołu do spraw reformy łowiectwa. 

 

04:45:51 Przerwa obiadowa  

 

Wolne wnioski cd. 

Znaczniki czasu w drugiej części obrad po przerwie obiadowej oznaczone jako „Cz. 2. - ”. 

(Znaczniki czasu wyzerowane według podziału nagrania dźwiękowego z obrad na dwie części.)  

Cz. 2. - 00:00:05 do Cz. 2. - 00:04:15  Głos zabrał Kol. Piotr Nowak  

Zwrócił uwagę na sprawy związane ze:   

1) zmianą kategoryzacji obwodów łowieckich (zmiana ustawy łowieckiej w tym zakresie); 

2) zmiany na liście gatunków łownych.  

Cz. 2. - 00:04:23 do Cz. 2. - 00:09:06 Kol. Wojciech Szymański 

Podniósł sprawy, takie jak: 

Pytanie - co się dzieje z odpowiedziami na odwołania wpływające z kół łowieckich od decyzji 

Zarządu Głównego PZŁ, ponieważ koła łowieckie się skarżą, że nie dostają odpowiedzi; 

1) Poruszył temat dzierżawy obwodów przez starostwa; 

2) Pytanie o szkody łowieckie 

3) Poprosił o przygotowanie wykazu wszystkich uchwał NRŁ na stronie internetowej 

obowiązujących, uchylonych.  

Cz. 2. - 00:09:16 Kol. Marcin Możdżonek 

W odpowiedzi na pytania Kol. Wojciecha Szymańskiego – poinformował, że obecna NRŁ nie ma 

dostępu do uchwał minionej kadencji i w związku z tym z publikacją wszystkich uchwał na stronie 

internetowej jest problem. 

Cz. 2. - 00:09:48 do Cz. 2. - 00:12:40 Kol. Mec. Joanna Bulira 

Wyjaśniła, że na pisma wpływające do Prezydium NRŁ odpowiedzi przygotowywane są na 

bieżąco. Odniosła się do publikacji uchwał NRŁ 

Cz. 2. - 00:12:42 do Cz. 2. - 00:13:52 Kol. Piotr Nowak zabrał głos w sprawie odwołań od uchwał . 

Cz. 2. - 00:13:55 do Cz. 2. - 00:15:41 Kol. Rafał Ciszewski zabrał głos w sprawie zaległych tematów, 

których nie rozpatrywała poprzednia Rada. 

Cz. 2. - 00:15:45 do Cz. 2. - 00:16:43 Kol. Wojciech Szymański – powstałe zaległości - to pytanie do 

poprzedniego Prezydium 

Cz. 2. - 00:16:45 do Cz. 2. - 00:17:02 Kol. Rafał Ciszewski  
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Cz. 2. - 00:17:05 do Cz. 2. - 00:17:25 Kol. Marcin Możdżonek 

Cz. 2. - 00:17:26 do Cz. 2. - 00:18:29 Kol. … mówił o ponagleniu niektórych komisji problemowych 

w sprawie organizacji pierwszych posiedzeń.  

Cz. 2. - 00:19:03 do Cz. 2. - 00:21:29 Kol. Hubert Łaskawiec przedstawił temat strzelnicy w 

Szczecinie, jako własności ZG PZŁ, i sprzedaży własności ZG 

Cz. 2. - 00:22:01 Kol. Franciszek Jamniuk poinformował o uzyskaniu dotacji z funduszu ochrony 

środowiska na populację zwierzyny.  

Zamknięcie wolnych wniosków. 

Cz. 2. - 00:24:29 Kol. Marcin Możdzonek 

Poprosił Łowczych Okręgowych z Gorzowa Wielkopolskiego oraz Zielonej Góry o prezentację. 

Cz. 2. - 00:25:31 do Cz. 2. - 00:40:10  

Wystąpienie – prezentacja - Kol. Jacek Banaszek, łowczy okręgowy Zarządu Okręgowego PZŁ w 

Zielonej Górze – nt. występowania szkodnika szopa pracza w powiatach województwa 

zielonogórskiego.  

Cz. 2. - 00:40:56 do Cz. 2. - 00:03:42  

Wystąpienie – prezentacja – Kol. Wojciech Pawliszak, łowczy okręgowy Zarządu Okręgowego PZŁ 

w Gorzowie Wielkopolskim nt. położenia, działalności, współpracy z instytucjami zewnętrznymi 

Zarządu Okręgowego w Gorzowie Wielkopolskim.  

Cz. 2. - 01:03:50 Kol. Marcin Możdżonek 

Podziękował łowczym okręgowym z Zielonej Góry oraz Gorzowa Wielkopolskiego za bardzo 

ciekawe prezentacje. 

Cz. 2. - 01:03:58 Kol. Marcin Możdżonek 

Na zakończenie poinformował o sprawie, jaka została podniesiona przez dyrektora 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa Adama Szybkowara dot. wprowadzenia zmian do 

ustawy o kształtowaniu ustroju rolnego z dnia 11.04.2003 r. umożliwiające kołom łowieckim 

nabywanie i dzierżawę gruntów rolnych, w tym gruntów skarbu państwa znajdujących się na 

zasobie koła.  

Zaproponował pochylenie się nad powyższym tematem.  

Cz. 2. - 01:05:19 do Cz. 2. - 01:07:06 Kol. …….…?  

Poruszył temat ASF, a w szczególności temat obowiązku utylizacji patrochów i ponoszenia kosztów 

za utylizację. Poprosił o złożenie zapytania przez NRŁ do Ministerstwa odnośnie rozwiązania 

sprawy utylizacji patrochów, która ma negatywny wynik odnośnie ASF. 

Cz. 2. - 01:07:19 do Cz. 2. - 01:08:00 Kol. Michał Laska  

Mówił o braku możliwości zabierania na użytek własny dzików zdrowych. Czy wszystkie pozyskane 

dziki mają iść do utylizacji? Czy jest jakieś rozwiązanie w tej sprawie? 

Cz. 2. - 01:08:13 do Cz. 2. - 01:08:50 Kol. Eugeniusz Grzeszczak  

Uważa, że temat poruszony przez Kol. Michała Laskę jest ważny. Jest szansa na rozwiązanie go, ale 

problem musi być formalnie złożony na piśmie do Zarządu Głównego PZŁ, który przekaże 



19 
 

następnie sprawę do Głównego Lekarza Weterynarii i administracyjnie „zacznie się coś dziać”. 

Należy ustalić, kto nada bieg sprawie?  

Cz. 2. - 01:08:56 do Cz. 2. - 01:10:24 Kol. Jacek Banaszek 

Poinformował o odbytym posiedzeniu u wojewody zielonogórskiego i uzyskanej na spotkaniu 

wiedzy od Wojewódzkiej Lekarz Weterynarii  - dotyczącej uzyskanych wyników analizy ryzyka 

dzików w Niemczech, które są przechorowane, tzn. posiadają przeciwciała. W Niemczech 

przestano takie dziki kwalifikować jako „dodatnie”. Dzięki temu zaczęły zmniejszać się strefy ASF. 

Jeśli nasza weterynaria będzie uważać dziki, które mają przeciwciała ‘’za dodatnie”, to nigdy nie 

pozbędziemy się stref.  

Zarząd Okręgowy w Zielonej Górze przygotował oficjalne pismo do Wojewódzkiej Lekarz 

Weterynarii oraz zwrócilibyśmy się do Zarządu Głównego Polskiego Związku Łowieckiego i 

Naczelnej Rady Łowieckiej o podjęcie działań, w sprawie zaprzestania badania dzików, które mają 

przeciwciała. Dzięki temu będzie można wnioskować i znosić strefy z różowej na ochronną, a 

dzięki temu patroszyć w terenie, sprzedawać bezpośrednio, brać na użytek własny. 

Cz. 2. - 01:10:30 Kol. Marcin Możdżonek, prezes Naczelnej Rady Łowieckiej podziękował za 

sprawne i efektywne przeprowadzenie obrad i zakończył VII posiedzenie NRŁ. 

Wyprowadzenie Sztandaru Polskiego Związku Łowieckiego. 

 

 

Protokół sporządziła:      Prezes Naczelnej Rady Łowieckiej 

Anna Majcher       Marcin Możdzonek 


